
 

Referat af møde i 

 

Studienævn for cand. merc og cand.merc.aud 

Mandag d. 18. december 2023 

Klokken 12.00 – 16.30 
Mødelokale på IVØ, Campus Odense 

 

Til stede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Elberg Elias Klettheyggj, Seyed Yahya Moafi Madani, Julie 
Holm, Niklas Woermann 

Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent) 
Kirsten Høg  

Til stede under punkt 2: 
Louise Folkestad, Selma Brackovic, Julie Udby Nielsen 
 
Til stede under punkt 7: 
Jesper Piihl 
 
1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 20. november 2023 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt)  
Lukket punkt 
 
3. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Studienævnsformanden orienterede om en ændring i foråret 2024 for faget ”Bæredygtig ledelse af 
mennesker”, som er et cand merc fag i Slagelse. En underviser er sprunget fra. Fakultetet har godkendt at 
Michael Brookes i foråret 2024 underviser i faget på engelsk. Eksamen i sommeren 2024 foregår ligeledes 
på engelsk. 
Campus Slagelse er åbent til 2027. Det skal afklares, hvad der skal ske med Slagelse Cand Merc profilen.  

”AI and assignments”. Studienævnsformanden samarbejder med den pædagogiske enhed om at udvikle et 
seminar for undervisere.  
Studienævnsformanden er desuden ved at udvikle et online værktøj, der skal være en hjælp for studerende 
ift. gruppearbejde. 

På kommende møder skal studienævnet tale om: 
Principper for studiestart. Alle medlemmer af studienævnet er engagerede i dette og formanden sender 
noget materiale ud, som alle skal forberede sig på, samt selv undersøge forskellige muligheder inden mødet 
i februar, hvor punktet bliver behandlet. 
Princip for lange undervisningsblokke. Dette behandles på studienævnsmødet i januar. 

 

 



 

 
 
4. Orientering fra studieleder 
Vedrørende optag februar 2024: 
Esbjerg og Kolding har ikke alle pladser besat, mens man har måtte afvise studerende i Odense.  
I Odense er en meget stor procentdel af de optagne ansøgere fra Bangladesh.  
 
Human ressource Management profilen, der blev lukket for optag, lukkes ikke alligevel og vi optager 
studerende igen fra E24. 
 
På studielederforum er det blevet diskuteret om man fast skal lægge gamle eksamensopgaver ud til de 
studerende. Det blev afvist. Der blev fra både studerende i nævnet og fra administrationen kommenteret 
på denne beslutning. Studerende kan anmode om aktindsigt og derved alligevel få tilsendt opgaverne, som 
herefter deles med de øvrige studerende. Hver enkelt henvendelse fra de studerende skal besvares 
individuelt og opgaverne fremskaffes, hvilket gør det til en tung administrativ proces. 
 
5. Retskrav til Cand Merc. 
BA-uddannelsen Market and Management Anthropology (MMA) får fremover retskrav til Cand Merc. Der 
sker bl.a. på baggrund af at den uddannelse, som de tidligere har haft retskrav på – Kandidatuddannelsen i 
Culture Sociology – lukkes.  
De studerende på MMA har ikke tidligere haft mikroøkonomi som obligatorisk fag. Det har de nu og 
opfylder dermed alle optagelsesbetingelser.  
Studerende på gamle studieordninger, hvor mikroøkonomi ikke var et obligatorisk fag, kan også optages 
uden supplering. 
 
6. Tilbagerulning af beslutning vedr. HRM-profilen i Odense 
SDU har besluttet ikke at lukker Cand Merc profilen ”Human Ressource Management”, hvilket det ellers var 
besluttet at gøre fra efteråret 2024. 
De beslutninger som studienævnet traf i forbindelse med lukningen af profilen tilbagerulles, Dvs. at 
fagansvar for Human Ressource Management og Leadership and Organizational Communication forbliver 
hos studienævn for Cand Merc og at faget Personnel Economics ikke udfases. Studieordningen tilrettes. 
 
7. Ny Cand Merc profil i Kolding 
Studienævnet behandlede profilbeskrivelser og fagbeskrivelser fra den nye profil i Kolding, Data Driven 
Business Development. 

Generelt udtrykte studienævnet tilfredshed med den nye profil, som fik ros for sit store arbejde og 
gennemarbejde materiale. 

Den nye profil blev godkendt med opstart E24. Profilen har også februaroptag. 

Fagbeskrivelserne blev betinget godkendt. De behandles igen på studienævnets møde i februar. Profilen 
blev bedt om at variere eksamensformer, undervisningsformer og tilpasse fordelingen af arbejdstimer.  
 
I forhold til valgfagsudbud, vil man udbyde fag lokalt i Kolding bl.a. i samarbejde med IMADA og cand.it. 

Der er endnu ikke valgt en profilansvarlig. Studienævnet opfordrede til, at dette sker hurtigst muligt. 
 
8. Eksamen og undervisning 
Læseplaner for Esbjerg og Slagelse  
Fremlagt for studienævnet til orientering 
 



 

9. Meddelelser 
9.1 Dagsorden møde i Studienævn for HA 17. november 2023  
9.2 Referat møde i Studienævn for HA 13. oktober 2023  
9.3 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 14. november 2023  
9.4 Referat møde i Studienævn for MEME 19. september 2023  
9.5 Referat møde i Studienævn for MEME 10. oktober 2023  
9.6 Dagsorden møde i Studienævn for SNSJSE 12. december 2023  
9.7 Dagsorden møde i Studienævn for cand.public 13. december 2023  
9.8 Dagsorden møde i Studienævn for Jura 5. december 2023  
9.9 Dagsorden møde i Studienævn for MEME 12. december 2023 
 
10. Eventuelt 
Intet at behandle 

 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


